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BRMG-KRW-X.0012.18.2017 
 
 

Protokół Nr 41-2/2017 
z posiedzenia Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dnia 20 lutego 2017 roku (poniedziałek), rozpoczęte o godz. 15: 30, 
w sali nr 007 Nowego Ratusza, przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięciu (5), czyli 
było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk.   
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Adam Nieroda – Przewodniczący Komisji 
Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 41 posiedzenie, powitał zebranych, 
podziękował za punktualne przybycie na posiedzenie Komisji, i poinformował, że 
porządek obrad został dostarczony radnym w terminie regulaminowym. 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie następującego 
porządku obrad Komisji: 
 
1. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 
nr 1005 – w zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok - druk nr 1006 – w 
zakresie działania Komisji. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie współdziałania Gminy 

Miasta Gdańska z Gminami: Pszczółki, Suchy Dąb i Pruszcz Gdański oraz 
Miastem Pruszcz Gdański w realizacji opracowania pn. „Studium 
techniczno-ekonomiczne budowy kolektora odprowadzającego ścieki z 
Gminy Pszczółki, Gminy Suchy Dąb, Gminy Pruszcz Gdański i Miasta 
Pruszcz Gdański, do Oczyszczalni ścieków Gdańsk-Wschód” – druk nr 991. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie nadania statutu 

Gdańskiemu Ogrodowi Zoologicznemu – druk nr 1000. 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
5. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę Rady Miasta 

Gdańska Nr L/1408/10 z dnia 20 czerwca 2010 r. w sprawie wyrażenia 
woli zmiany Umowy Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010r. 
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w sprawie realizacji Projektu „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej budowa i 
modernizacja systemu odprowadzania wód opadowych w Gdańsku, 
zawartej pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz 
Gdański – druk nr 1002. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie współdziałania Gminy 

Miasta Gdańska z Gminą Miasta Sopotu w celu przygotowania i realizacji 
Projektu pn.: „Rozbudowa systemów informowania i ostrzegania o 
zagrożeniach, w szczególności powodziowych dla Gdańska i Sopotu – druk 
nr 1003. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Przyszłość Baszty pod Zrębem: podsumowanie sympozjum 

zorganizowanego przez Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych. 

Przedstawia: przedstawiciel GZNK 
 
8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 
 

Głosowanie: 
Powyższy porządek został przyjęty jednogłośnie - 5 głosami za. 
 
 

PUNKT – 1. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 
1005 – w zakresie działania Komisji. Oryginał projektu uchwały – druk nr 1005 
stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 
2017r. Sprawa: BRMG - S.0006.49.2017  
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1005- w zakresie 
działania Komisji – wprowadzane są nowe przedsięwzięcia. Wśród tych nowych 
przedsięwzięć jest takie przedsięwzięcie zaproponowane do realizacji w latach 
następnych dotyczące Miejskiego Ogrodu Zoologicznego tj. nowa  
Ekspozycja wraz z budową pawilonów dla flemingów, pelikanów i innych ptaków 
afrykańskich w ZOO. Planowane jest rozpoczęcie tego przedsięwzięcia w 2017, 
tj. przygotowanie dokumentacji i koncepcji a koszty będą ponoszone 
odpowiednio w roku 2018 i 2019. W roku 2018 jest to nieduża kwota w wysokości 
150. 000 złotych, a w roku 2019 rozpoczęcie budowy i kwota wynosi 7.850.000 
złotych.  
 
Następne przedsięwzięcie, to udostępnienie sieci hot-spot dla Internetu 
bezprzewodowego Gdańsk Wi-Fi na terenie miasta Gdańska. Do tej pory 
realizacja wydatków była zakładana do roku 2017. Planujemy w 2017 rozpisać 
przetarg na następne trzy lata, żeby podtrzymać tą usługę. Koszt całkowity 
przedsięwzięcia to 2.100.000 złotych. W roku 2018 jest to kwota w wysokości 
1.380.000 złotych, w roku 2019 kwota 360.000 złotych, a w roku 2020 kwota 
również 360.000 złotych.  
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Zwiększamy kwoty zaplanowane wcześniej na realizację przedsięwzięcia 
Pomorskie Szlaki Kajakowe. Są to nieduże kwoty, wynikają z konieczności 
dostosowania limitu wydatków w poszczególnych latach do kosztorysów 
inwestorskich powstałych dla tych zadań. Kwota w 2018 roku wynosi 81.453 
złote, w 2019 roku kwota w wysokości 4.500 złotych, a w 2020 roku kwota w 
wysokości 18.000 złotych. To zwiększenie jest konieczne, żeby to było zgodne z 
postepowaniem przetargowym. 
 
Zwiększamy również w roku 2017 na przedsięwzięcie: zapewnienie komunikacji 
miejskiej na terenie miasta Gdańska kwotę 1 milion złotych. Ten milion będzie 
przeznaczony na uruchomienie nowej linii autobusowej typu „Hop on Hop off” 
na Dolnym, Starym i Głównym Mieście.  To będzie dodatkowa linia, taka atrakcja 
turystyczna. Wpływy z biletów zakłada się, ze pokryją koszty tej obsługi. 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Prosiłabym o wyjaśnienie. Co to jest ta linia „Hop on Hop off”? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Są to autobusy piętrowe turystyczne, takie jak są w Berlinie, w Londynie. 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Z taką nazwą się jeszcze nie spotkałam, dlatego pytam. Dziękuję bardzo. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak jest to nazwane jakby biznesowo. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Mam dwa pytania, bo mi umknęły te autobusy. Jaka na to jest przeznaczona 
kwota? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Milion złotych. Będzie tę usługę realizował Zakład Komunikacji Miejskiej.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Druga sprawa, te hot spoty. Czy w 2018 roku to będzie zwiększenie ilości hot 
spotów na terenie miasta, czy jakaś wymiana infrastruktury, czy jakaś 
modernizacja? 

 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Przewidziane są cztery lokalizacje. I to będzie wymiana, bo to, co jest teraz w 
mieście to nie jest nasze, tylko dostawcy usługi, i to była kupowana usługa, a w 
tej chwili będzie to usługa wraz z infrastrukturą, dlatego w 2018 jest ten wyższy 
koszt tego.  
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Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Czyli to się pokryje w tych lokalizacjach, które są? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – Druk Nr 1005 - w 
zakresie działania Komisji.  
 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku Nr 1005 – w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 41-2/90-
3/2017 
 
 

PUNKT – 2. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok - druk nr 1006 – w zakresie 
działania Komisji. Oryginał projektu uchwały – druk nr 1006 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017r. Sprawa: BRMG - 
S.0006.50.2017  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1006 - w zakresie 
działania Komisji powiedziała m.in., że oprócz tych zmian, które zostały 
omówione w poprzednim punkcie przy WPF, jak też odtwarzane są różnego 
rodzaju wydatki, które nie zostały zrealizowane w roku 2016. Te odtwarzane, to 
są drobne inwestycyjne wydatki. Są to np. wydatki na różne sieci głównych tras 
rowerowych poprawę bezpieczeństwa i jakości, w wysokości 20 tysięcy złotych - 
przebudowa odcinka drogi rowerowej i drogi dla rowerów i pieszych w Al. 
Hallera od przejazdu przez ul. Towarową do torów PKP. Zakończenie realizacji 
zadania przesuniętego na 2017 rok z uwagi na niesprzyjające warunki 
atmosferyczne, uniemożliwiające wykonanie robót budowlanych. Zadanie 
realizowane w ramach Budżetu Obywatelskiego. 
 
Ponadto odtwarzamy niewydane środki na zadanie Pusty Staw – park-sport-
wypoczynek w wysokości 58 tysięcy, czyli odtworzone zostaną środki na 
kontynuację tego zadania tj. zagospodarowanie terenu według wykonanej 
dokumentacji projektowe. Na inne zadania jak:  
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• Siłownia pod chmurką przy Wroniej Górce  
• Leśny Świat Dzieci - przy Leśnej Górze 
• Street workout – instalacja do ćwiczeń z własną masą ciała 
• Plac zabaw dla dzieci przy boisku sportowym przy ul. Magellana 
• Dolny Wrzeszcz- Sportowa Historia zobowiązuje  
• Zielony Staw- zagospodarowanie terenu wokół zbiornika wodnego między os. 

Zielonym i Leszczynowym 
• Trzy tereny rekreacyjne na 3 osiedlach dzielnicy Kokoszki: park w Karczemkach 

ul. Azaliowa, park w Kiełpinie ul. Goplańska, siłownia w Kokoszkach przy 
obecnym placu zabaw ul. Osiedlowa.  

 
Łącznie na te wymienione zadania jest kwota około 600 tysięcy złotych. W 
większości te zadania zostały zrealizowane a tylko płatności będą w 2017 roku. 
Tutaj mają Państwo w uzasadnieniu też wskazane pewne rzeczy, które będą 
przeniesione na 2017 rok, żeby zakończyć całe zainwestowanie.  
Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji?  
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Chciałbym jeszcze zapytać o te wydatki związane z Budżetem Obywatelskim w 
Oliwie. Tam został zrealizowany? Tam nie ma żadnych wytworów tego działania, 
które miało być w tym roku. Ten projekt nazywał się zielone skwery Oliwy. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
W tej chwili nie mam takiego sprawozdania za rok 2016. Natomiast te zadania, 
które w tej chwili odtwarzamy, to na pewno musimy finansować w styczniu i w 
lutym, dlatego ta proponowana zmiana. Natomiast pewna grupa zadań będzie do 
odtworzenia w miesiącu marcu, ale to, o czym Pan Radny mówi sprawdzę i 
prześlę Panu na emaila, co się z tym zadaniem dzieje. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Dziękuję. Jeszcze mam pytanie do terenu Kokoszek. Tam Energa nie chce 
przesunąć linii energetycznych. Tłumaczą się ty, że oni nie chcą na swój koszt 
zrobić tych przesunięć, bo wydają wszystko na górnictwo. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Takie szczegóły, to najlepiej z Dyrektorem Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska. 
Jest tu napisane, co do uzgodnień gestorów sieci, ale nie wiem czy to akurat o to 
chodzi. Rozumiem, że Pan Radny sam to uzgodni. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Dobrze. Myślałem, że tu jest jakieś szczegółowe uzasadnienie. 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Nie tutaj takiego szczegółowego nie ma. Jest tu napisane, co do uzgodnień 
gestorów sieci, ale nie wiem czy to akurat o to chodzi. Rozumiem, że Pan Radny 
sam to uzgodni. 
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Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Dobrze. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania odnośnie tego projektu uchwały? 
Nie ma więcej pytań, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – druk Nr 1006 - w zakresie działania 
Komisji. 
 

 
Głosowanie: 
Komisja 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – 
zawarty w druku Nr 1006 – w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 40-2/91-
4/2017 

 

PUNKT – 3. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie współdziałania Gminy Miasta Gdańska 
z Gminami: Pszczółki, Suchy Dąb i Pruszcz Gdański oraz Miastem Pruszcz Gdański w 
realizacji opracowania pn. „Studium techniczno-ekonomiczne budowy kolektora 
odprowadzającego ścieki z Gminy Pszczółki, Gminy Suchy Dąb, Gminy Pruszcz 
Gdański i Miasta Pruszcz Gdański, do Oczyszczalni ścieków Gdańsk-Wschód” – druk 
nr 991. Oryginał projektu uchwały – druk nr 991 stanowi załącznik do protokołu z sesji 
Rady Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017r. Sprawa: BRMG - S.0006.35.2017  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 991 powiedział m.in., że 
generalnie chodzi o opracowanie studium, zarówno opłacalności jak i uwarunkowań 
technicznych do przyszłego być może, wdrożenia inwestycji, która miałyby na celu 
doprowadzać do oczyszczalni Gdańsk Wschód ścieki właśnie z gmin, które Pan 
Przewodniczący wymienił. Warto też wspomnieć o tym, że do tego kolektora 
planowanego będą podłączone obiekty na terenie gminy Pruszcz, więc jest tego wiele, a 
trzeba będzie wykonać w ramach tego studium, żeby zobaczyć, który z wariantów, jakie 
są dzisiaj rozpatrywane będzie dobry. Po czyjej stronie będą kwestie inwestycyjne, 
ponieważ zarówno można to zrobić poprzez wybudowanie ze środków Gdańskiej 
Infrastruktury Wodociągowo-Kanalizacyjnej i później koszty mogą być rozliczane w 
cenie przesyłu, jak również każda gmina na swoim terenie może te inwestycje 
realizować i w ten sposób może się ta inwestycja odbywać. Koszt tego opracowania to 
około 200 tysięcy złotych. Taka jest szacunkowa wartość. Połowę z tego w imieniu 
miasta sfinansowałaby Gdańska Infrastruktura wodociągowo-Kanalizacyjna. Pozostała 
część byłaby partycypowana przez te pozostałe gminy. Jednocześnie mogę powiedzieć, 
ze Gdańsk ma wolne moce przerobowe w oczyszczalni i można by ograniczyć koszty 
stałe przyłączając kolejne gminy. Stąd pomysł na to, żeby myśleć też o dopływie 
dodatkowych ścieków. To by było oczywiście dla Oczyszczalni wschód wskazane.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
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Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Finansowo oczywiście rozumiem, że Gdańsk stoi solidarnie z tymi pozostałymi gminami 
poniesie koszty.  
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Na razie mówimy o studium, tego właśnie dotyczy ten projekt uchwały. A właśnie ze 
studium będzie wynikało, czy będzie inwestycja realizowana czy nie.  
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Nie, no słuszność tutaj jest nie do zakwestionowania. Dziękuję bardzo. 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Te koszty zostały podzielone uczciwe. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Uczciwie, tylko spytałem, i też uważam, że korzystnie dla wszystkich stron.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Dalszym etapem uchwały będzie porozumienie międzygminne.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Nie wiem, czy tutaj pytać. Czy tu chodzi o określenie, jaki będzie koszt dla tych gmin, 
jeżeli chodzi o dostarczanie ścieków do oczyszczalni? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nie wiemy jeszcze, jakie są możliwości techniczne, jaka to jest ilość ścieków. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Rozumiem, że to będą ścieki komunalne i jakieś jeszcze przemysłowe. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Tak jest. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuje bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie ma przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Miasta Gdańska w sprawie współdziałania Gminy Miasta Gdańska z Gminami: 
Pszczółki, Suchy Dąb i Pruszcz Gdański oraz Miastem Pruszcz Gdański w realizacji 
opracowania pn. „Studium techniczno-ekonomiczne budowy kolektora 
odprowadzającego ścieki z Gminy Pszczółki, Gminy Suchy Dąb, Gminy Pruszcz 
Gdański i Miasta Pruszcz Gdański, do Oczyszczalni ścieków Gdańsk-Wschód” – druk 
nr 991. 

 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za- jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku Nr 991. Opinia Nr 40-2/92-5/2017 
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PUNKT – 4. 

Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie nadania statutu Gdańskiemu 
Ogrodowi Zoologicznemu – druk nr 1000. Oryginał projektu uchwały – druk nr 
1000 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 
2017r. Sprawa: BRMG - S.0006.44.2017  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1000 powiedział 
m.in., że jak wiemy była podjęta uchwała w sprawie identyfikacji jednostek 
miasta Gdańska i wcześniejsza nazwa Miejski Ogród Zoologiczny „Wybrzeże” 
przyjmuje nazwę Gdański Ogród Zoologiczny. I tak naprawdę to jest ta zmiana, 
która proponujemy tą uchwałą  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Ta zmiana była sygnalizowana. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Krótko, bo oczywiście w ZOO jestem zwolennikiem rozbudowy w kierunku 
Ameryki Południowej, i tu już Dyrektorowi ZOO mówiłem, że może kiedyś będzie 
taki szlak stworzony, ale, o co chodzi? Rozumiem, że jest nowa nazwa, a treść 
tego statutu nie uległa zmianie. 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
Nic innego w statucie nie zmieniamy oprócz nazwy jednostki. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Mieliśmy dwa posiedzenia Komisji dotyczące ogrodu 
zoologicznego, więc myślę, że temat wyczerpaliśmy. Nie widzę więcej zgłoszeń 
do głosu. Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie nadania statutu Gdańskiemu 
Ogrodowi Zoologicznemu – druk nr 1000. 
  
 
Głosowanie: 
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Komisja 5 głosami za- jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku Nr 1000. Opinia Nr 40-
2/93-6/2017 

 
 
 
 

PUNKT – 5. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę Rady Miasta 
Gdańska Nr L/1408/10 z dnia 20 czerwca 2010 r. w sprawie wyrażenia woli 
zmiany Umowy Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010r. w 
sprawie realizacji Projektu „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej budowa i 
modernizacja systemu odprowadzania wód opadowych w Gdańsku, zawartej 
pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz Gdański – druk nr 
1002. Oryginał projektu uchwały – druk nr 1002 stanowi załącznik do protokołu z 
sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017r. Sprawa: BRMG - 
S.0006.46.2017  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1002 powiedział 
m.in., że zmiana jest krótka, dotyczy właśnie projektu wód Zatoki Gdańskiej. 
Okazuje się, że w tym projekcie, gdybyśmy musieli zwrócić środki unijne już na 
koniec realizując ten projekt w wysokości 430 tysięcy złotych. I teraz, żeby tego 
nie robić, udało nam się wynegocjować z Wojewódzkim Funduszem Ochrony 
Środowiska zwiększenie procentu dofinansowania do tego projektu o 0,5%, 
zamiast 75% będzie 75,5%. To powoduje, że utrzymamy te środki w projekcie, 
ale musimy podzielić się z partnerem projektu, czyli gminą miejską Pruszcz 
Gdański. Z tej kwoty 19 tysięcy złotych przypadnie partnerowi, a ponieważ ta 
umowa pochodzi z czasów, kiedy były umieszczane do uchwały, to do aneksu 
rada musi wyrazić zgodę, stąd wnosimy jak na wstępie. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma, przechodzimy do głosowania. 
 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska Nr L/1408/10 z dnia 20 
czerwca 2010 r. w sprawie wyrażenia woli zmiany Umowy Prezydenta Miasta 
Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010r. w sprawie realizacji Projektu „Ochrona wód 
Zatoki Gdańskiej budowa i modernizacja systemu odprowadzania wód opadowych w 
Gdańsku, zawartej pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz 
Gdański – druk nr 1002. 
 

 
Głosowanie: 
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Komisja 5 głosami za- jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku Nr 1002. Opinia Nr 40-
2/94-7/2017 

 
 
 
 
 

PUNKT – 6. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG w sprawie współdziałania Gminy Miasta 
Gdańska z Gminą Miasta Sopotu w celu przygotowania i realizacji Projektu 
pn.: „Rozbudowa systemów informowania i ostrzegania o zagrożeniach, w 
szczególności powodziowych dla Gdańska i Sopotu – druk nr 1003. Oryginał 
projektu uchwały – druk nr 1003 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017r. Sprawa: BRMG - S.0006.47.2017  
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Tadeusz Bukontt, Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego  
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1003 powiedział 
m.in., że w wyniku pewnych wniosków popowodziowych, można tak ogólnie ująć 
został zaplanowany do wdrożenia system ostrzegania mieszkańców. Opieraliśmy 
się dotąd na komunikatach meteo. Te komunikaty meteo są zbyt ogólne, zbyt 
ogólnej przestrzeni czasowej. Istnieje potrzeba analizy zagrożeń bardziej 
lokalnie. I ponieważ mamy cieki wodne, zbiorniki wodne, Wzgórza Morenowe 
projekt przewiduje budowę stacji pomiarowych, deszczomierzy, stacji 
pomiarowych, sond i podłączenia syren w nowych miejscach wzdłuż potoków w 
pobliżu osiedli. Projekt ten chcemy zrobić wspólnie z drugą gminą, gminą Sopot, 
która ma naprawdę symboliczną ilość tych elementów, bo trzy syreny, cztery 
deszczomierze, ale aplikując o te pieniądze do Urzędu Marszałkowskiego 
zyskujemy lepszą punktację, lepsze możliwości. Dlatego w imieniu gminy 
sprawami pomiaru deszczomierzy, których będzie dziewiętnaście, sond będzie 
55, stacji meteo 1, będzie to realizowane przez Gdańskie Wody ( dawniej 
Melioracje Gdańskie). Natomiast 55 syren, 60 wymianę starych na nowe, będzie 
to robił nasz wydział. Projekt ogólnie przewiduje 2,5 miliona złotych, duży 
projekt do realizacji w roku 2017. Przedkładam Państwu do zatwierdzenia z 
prośbą o pozytywne zaopiniowanie. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Rozumiem, że te kwestie, wszelkiego rodzaju wniosków, jakie te dwa miasta po 
prostu powzięły po występującej tej lipcowej ulewie, no i te ostrzeżenia 
oczywiście lepsze niż centralny komunikat z IMGW. To lepsze będzie na pewno, 
jeżeli będzie miejscowo, i monitoring, oczywiście się domyślam, że też, to coś 
takiego, co zwiększa bezpieczeństwo mieszkańców. Tak, że jak najbardziej 
inicjatywa konieczna. 
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Pan Tadeusz Bukontt, Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego  
To są za małe cieki wodne, żeby Instytut Meteorologii i Gospodarki wodnej coś 
robił, a dla nas są kluczowymi ciekami. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Tym bardziej, że te mniejsze mogą się zmienić w duże. 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Kiedy możemy oczekiwać rozstrzygnięcia tego dofinansowania? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
To jest konkurs, który teraz jest składany do Urzędu Marszałkowskiego, do końca 
lutego, no i wtedy czekamy na procedurę, która będzie to rozstrzygała. 
Zazwyczaj jest to mniej więcej do 3 miesięcy, i na koniec kwietnia powinniśmy 
mieć.  
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
I ewentualnie chwilę później podpisanie umowy. 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych  
Oczywiście, chwila później podpisanie umowy. 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Chciałabym dobrze zrozumieć. Czyli w tym roku moglibyśmy przystąpić do 
realizacji? 
 
Pan Tadeusz Bukontt, Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 
Kryzysowego  
Jeżeli dostaniemy pieniądze, to będziemy to mogli robić w drugim półroczu. 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Dziękuję bardzo.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Niema więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie współdziałania Gminy Miasta Gdańska z 
Gminą Miasta Sopotu w celu przygotowania i realizacji Projektu pn.: „Rozbudowa 
systemów informowania i ostrzegania o zagrożeniach, w szczególności 
powodziowych dla Gdańska i Sopotu – druk nr 1003. 
 

 
Głosowanie: 
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Komisja 5 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku Nr 1003. Opinia Nr 40-
2/95-8/2017 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
PUNKT – 7. 

Przyszłość Baszty pod Zrębem: podsumowanie sympozjum zorganizowanego 
przez Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych. 
Przedstawia: przedstawiciel GZNK 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Szanowni Państwo. To sympozjum odbyło się przed dwoma miesiącami 8 grudnia 
2016 roku. Bardzo ciekawe sympozjum. Naukowcy bardzo uznani, m.in. Pani 
Profesor Łukaszewicz z Torunia. Rozmawialiśmy o tym, co dalej z Basztą pod 
Zrębem, która niestety od trzydziestu kilku lat jest w stanie już takim, jakim 
jest, stała się ruiną, niestety po pewnych wydarzeniach atmosferycznych. 
Natomiast od pięciu lat też te ruiny są zabezpieczone. Ale pytanie, co dalej? 
Bardzo proszę przedstawicielkę GZNK o przedstawienie informacji.  
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Tak jak Pan Przewodniczący powiedział 8 grudnia 2016 roku odbyło się 
sympozjum pod hasłem „Odbudowa Baszty Pod Zrębem”. Omawialiśmy 
zasadność tego, czy Basztę odbudowywać, czy pozostawić ją w stanie trwałej 
ruiny, na tą chwilę nasza rekomendacja i zalecenia Pana Prezydenta Grzelaka są 
takie, żeby zająć się tak jakby utrzymaniem stanu Baszty w nienaruszonym 
stanie. Czyli będziemy zlecać program prac konserwatorskich i wykonywać 
niezbędne zabezpieczenia bieżące oraz planem jest przeprowadzenie konkursu 
na koncepcję odbudowy i zagospodarowania Baszty. Ta forma konkursu ma być 
dalej dyskutowana, czy pójdziemy w kierunku odbudowy, czy nie. Na tą chwile 
nie posiadamy środków finansowych, które mogłyby nam pozwolić na zajęcie się 
tym konkursem, wyznaczenie nagrody, bo to są pewne warunki konkursowe, 
które trzeba spełnić. Ale w ramach tych środków, które mamy będziemy zlecać. 
Jesteśmy teraz na etapie zlecenia programu prac konserwatorskich. No i po 
wykonaniu tego będziemy wiedzieli, jaki jest koszt szacunkowy tego 
zabezpieczenia, które trzeba teraz wykonać. N może się pojawią jakieś środki, 
które nam pozwolą dalej działać. W ramach środków na zabytki mamy milion 
złotych, które mamy zagospodarowane bardzo drobiazgowo i pieniędzy nam 
brakuje na bieżące inne remonty, np. na kamienice na ul. Ogarnej. To tak krótko 
w temacie sympozjum nt. Baszty pod Zrębem.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
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Dziękuję bardzo. Całe sympozjum trwało kilka godzin i też dotyczyło różnych 
ciekawych spraw. 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Jeżeli byście byli Państwo zainteresowani, to mamy sprawozdanie z tego 
sympozjum.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo. Proszę o przesłanie drogą e mailową, żeby wszyscy członkowie 
z tym materiałem się zapoznali. 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Na początku jest takie skrótowe podsumowanie, później jest szczegółowe 
sprawozdanie. Sprawozdanie z panelu dyskusyjnego sympozjum „Odbudowa 
Baszty Pod Zrębem” stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Mówiliśmy tutaj o kosztach. Ile mają wynosić te koszty konserwatorskie, które 
trzeba już, które Państwo zlecili?  
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Na tą chwilę program prac konserwatorskich, to, co nam pozwoli na ocenienie 
kosztów, tych najpilniejszych prac bieżących, zabezpieczających, no to 
będziemy znali w przeciągu, myślę miesiąca, półtora miesiąca, bo to dopiero na 
podstawie oceny konserwatora powstanie kosztorys inwestorski. W tej chwili nie 
jesteśmy w stanie ile to będzie kosztowało, ale to nie będą zbyt wysokie koszty. 
Myślę, że w ramach, nie wiem 30 – 40 tysięcy złotych powinno być aż nadto.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dobrze. A jakich środków brakuje na przeprowadzenie tego konkursu? 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
No nie mamy takiej pozycji zasadniczo w planie naszym remontowym.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dobrze, ale przeprowadzenie takiego konkursu na koncepcję odbudowy tej 
Baszty, ile Państwo potrzebują środków? 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Tyle, żeby nagrody konkursowe były, chyba, że wejdziemy we współpracę z 
promocją, która mogłaby tutaj tak jakby wspomóc przeprowadzić, no w naszym 
imieniu tak jakby. Nie wiem, czy jest taka jednostka w Urzędzie Miasta, która by 
się tym zajęła. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
No oczywiście, czyli nie może Pani określić w tej chwili sumy, jaka jest 
potrzebna na przeprowadzenie tego konkursu nagród. 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
No zazwyczaj to jest tak, że za pierwszą nagrodę daje się, nie wiem 5 tysięcy, 
10 tysięcy złotych, tyle ile wartość projektu w jakimś takim, nie wiem jak to 
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miasto organizuje. My nigdy konkursu takiego nie organizowaliśmy. Jedyne 
konkursy były na murale.  
  
Przewodniczący Adam Nieroda  
Dziękuję bardzo za te odpowiedzi. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji  
Dlatego chciałem się spytać, ponieważ Państwo rzeczywiście nie mają takiego 
doświadczenia, czy to nie może być przeprowadzone właśnie, czy Referat 
Rewitalizacji, żeby to robiła jednostka, która ma jakieś doświadczenie w tym 
zakresie, bo rozumiem, że pewnie lepiej by to było, żeby jednostki z 
doświadczeniem organizowały to, bo to się nie mieściło w tym programie naszym 
rewitalizacji, ta Baszta, ona nie jest na tym obszarze rewitalizowanym? 
 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Ona jest na obszarze rewitalizowanym, ale jako, że stoi w miejscu, które już 
zostało zrewitalizowane, no to po prostu nie została włączona, tak mi się 
wydaje. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji  
Ale Państwo występowali, jako GZNK, żeby tę Basztę włączyć do tego Gminnego 
Programu Rewitalizacji? 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Nie. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji  
Czy Państwo, jako GZNK korzystają z tych też funduszy na zabytki, bo myśmy też 
mieli w zeszłym roku taką sytuację, jak dobrze pamiętam w ramach tych 
środków, którymi dysponuje Miejski Konserwator Zabytków. Pan Tarnacki wtedy 
przedstawił nam takie sprawozdanie, mówił, nie wiem czy Pan Przewodniczący 
pamięta, że chyba 700 tysięcy było? 
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Tak, to było rok temu. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji  
I tam pamiętam Brama Nizinna dostała takie większe dofinansowanie. Czy 
Państwo też, jeżeli chodzi o takie miejsca, no starali się o takie wewnętrzne 
fundusze, czy nie. To jest taka jakby pierwsza inicjatywa? 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Jeśli chodzi o Bramę Nizinną, to my remontowaliśmy, ale to nie są środki 
Miejskiego Konserwatora Zabytków. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji  
Chodzi mi o to, czy Państwo, jako GZNK mogą o takie środki do MKZ 
występować? 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
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Do Miejskiego Konserwatora Zabytków nie możemy występować. Możemy jedynie 
do Ministra, ale nie, jako GZNK tylko Pan Prezydent może wystąpić. My nie 
mamy osobowości prawnej, dlatego nie możemy wystąpić.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda  
Myślę, że po zakończeniu tej dyskusji trzeba będzie wniosek skierować do Pana 
Prezydenta. Na razie Pani Wiceprzewodnicząca Olek się zgłaszała dogłosu, 
później Pan Radny Teodorczyk 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Jeśli chodzi o sympozjum, to, co w końcu ustalona, jeśli chodzi o wpis do 
Rejestru Zabytków Baszty, bo widzę, że były jakieś sprzeczne opinie, bo Baszta, 
jako Baszta była wpisana, ale jako ruina już nie była wpisana. Jak to dokładnie 
wygląda? 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Wpis jest jeden i dotyczy po prostu Baszty, ponieważ Baszta była wpisana do 
Rejestru Zabytków, gdy jeszcze stała, jako obiekt cały.  
Nie było żadnej zmiany we wpisie do Rejestru Zabytków, no, ale to nie stanowi. 
To, że nie ma zmiany tego wpisu daje nam możliwość odbudowy tej Baszty. Jak 
by była zmieniona treść decyzji na ruinę, to po prostu byłaby to ruina. 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Chciałem spytać o projekty. Ja tak przynajmniej uważam, że ta Baszta powinna 
być odtworzona zgodnie z pierwowzorem, więc nie wiem czy tutaj projektanci 
mają duże pole do popisu, bo to w zasadzie musi być projekt odtwórczy w 
jakimś sensie, aczkolwiek jest tam pewna inicjatywa oczywiście w tym 
względzie, ale trzeba się trzymać, jako pryncypium, tak ja rozumiem, tego 
pierwowzoru jak ona wyglądała.  
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Jak najbardziej. Kwestia materiałów, ale najważniejsza rzecz, jaka tutaj jest 
dyskusyjna to jest funkcja tej Baszty. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Zastanawiam się przy tej formie znaleźć funkcję. 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Jeżeli nie znajdziemy dobrej funkcji dla Baszty pod Zrębem, to nie ma sensu 
mówić o odbudowie, ponieważ nie będziemy mieli, komu jej przekazać, dla 
rozsądnego jej zagospodarowania. Dlatego ta koncepcja ma być nie tylko 
koncepcją odbudowy, ale przede wszystkim zagospodarowania i jej zaistnienia w 
tej przestrzeni, w której ona się znajduje. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
I to jest główny pomysł dla tych projektantów rozumiem. 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
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Tak.  
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Czyli to jest większa sprawa niż odtworzenie samej Baszty. 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Dokładnie, bo to nie jest łatwe z tego względu, że kubaturowo nie jest to wielki 
obiekt, nie jest w centrum miasta, więc czy funkcja użytkowa typowa 
nastawiona na turystów, czy na żeglarzy? Nie wiem jak ta przystań funkcjonuje. 
Czy zupełnie coś innego, w formie jakiejś restauracji, czy galerii wręcz. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Pomysł musi być jakiś, bo inaczej trzeba by było zakonserwować tą resztkę muru 
po prostu i nazwać ruinami. Nie żartuję nawet, bo inaczej projektanci, mieć 
pieniądze itd., to już musi być pomysł, co do funkcji, bo inaczej nie ma sensu 
tego ruszać. 
 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Dlatego ta koncepcja właśnie odbudowy, przede wszystkim zagospodarowania. 
Jeżeli też byście Państwo mieli jakieś pomysły, to można zgłaszać. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Będziemy mieli przede wszystkim wniosek popierający działania, jakie są 
wykonywane przez Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych. Głos oddaję 
Pani Wiceprzewodniczącej Olek. 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Chciałabym jeszcze zapytać, czy pozostałe części, które pozostały z tej Baszty w 
chwili obecnej są jakoś zabezpieczana, a jeśli tak, to, jaki to jest koszt, taki 
bieżący? 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Teraz, jakie są potrzeby, to dopiero będziemy na przestrzeni półtora miesiąca 
wiedzieli. Ostatnie prace, jakie były realizowane, no kilka lat temu w 2012 roku, 
no to był koszt około 100-130 tysięcy złotych, ale to było łącznie z dokumentacją 
i z wykonaniem. Wykonanie nie było proste, ponieważ musieliśmy wejść 
pomiędzy firmę, która budowała wtedy przystań i było z tym trochę zamieszania, 
ale to było zrealizowane dosyć porządnie pod kątem tych zaleceń 
konserwatorskich, i to się w miarę dobrze trzyma. Ale, jako, że te mury są 
otwarte, to one pod wpływem warunków atmosferycznych niestety będą ulegały 
destrukcji. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Dwutlenku węgla i wody. 
 
Pani Karolina Kocińska, Gdański Zarząd Nieruchomości Komunalnych 
Wody, mrozu przede wszystkim, osadzanie, więc na pewno w tym roku już 
będzie wymagała powtórnego zabezpieczenia. I będziemy do tego zmierzali.  
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
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Dziękuje bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania, wnioski, opinie? Nie ma, 
przechodzimy, zatem do sformułowania i głosowania wniosku. 
 

Ustalenia: Wniosek Komisji 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Poddał pod głosowanie wniosek, który zostanie skierowany do Pana Prezydenta o 
następującej treści: Komisja wnioskuje o zabezpieczenie środków finansowych 
na niezbędne prace konserwacyjne Baszty pod Zrębem oraz na przeprowadzenie 
konkursu dotyczącego odbudowy i dalszego jej funkcjonowania. 
 
Głosowanie: 
Wniosek został przyjęty 5 głosami za - jednogłośnie. Wniosek Nr 41-
2/17/1/2017 

 
 
 

                                           
 
 

PUNKT – 8. 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Szanowni Państwo. Została nam jeszcze korespondencja.  
 
Pierwsza rzecz, tj. Pismo skierowane przez Pana Piotra Grzelaka, Zastępcę 
Prezydenta Miasta Gdańska, w którym prosi o wskazanie dwóch przedstawicieli 
Rady Miasta Gdańska do Zespołu Sterującego ds. konsultacji społecznych na 
temat „Jak poprawić, jakość powietrza w Gdańsku”. Słucham propozycji. Pismo 
Nr SEKL/63248.2017 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Zgłaszam kandydaturę Pana Adama Nierody, Przewodniczącego Komisji. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Wyrażam zgodę, tym bardziej, ze już byłem w poprzednim zespole sterującym.  
Zgłaszam kandydaturę Pana Radnego Łukasza Hamadyka. 
 
Radny Łukasz Hamadyk, członek Komisji 
Zgadzam się. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Skoro mamy dwie kandydatury, to, kto z Państwa Radnych jest za wskazaniem 
tych osób. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za- jednogłośnie wybrała Radnego Łukasza Hamadyka i 
Radnego Adama Nierodę do ww. zespołu sterującego. Pismo 
BRMG.0012.18.2017. KZR-X. - stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Przewodniczący Adam Nieroda 
Druga rzecz. Pismo skierowane do wszystkich Komisji Rady Miasta Gdańska przez 
Panią Marię Cholewińską, Radną Dzielnicy Żabianka-Wejhera, Jelitkowa i 
Tysiąclecia. W piśmie tym radna zwraca się o poparcie ujęcia w budżecie miasta 
Gdańska na 2017 rok, kwoty około miliona złotych na wykonanie dokumentacji 
projektowo-kosztorysowej oraz remontu zabytkowych chat rybackich 
stanowiących własność miasta, zlokalizowanych przy ul. Bałtyckiej w Gdańsku. 
Pismo to Państwo Radni, członkowie Komisji otrzymali drogą e mailową dnia 9 
lutego, więc się z nim zapoznali i nie będę go odczytywał. Natomiast w tej chwili 
nie odnoszę się do meritum, być może jest to sensowny postulat, ale wniosek 
ten jest trochę nie w czasie, bo wnioski do budżetu Komisje według uchwały 
Rady Miasta Gdańska dotyczące procedury uchwalania budżetu składają zawsze 
do 15 września poprzedniego roku na rok następny. Pismo Radnej Cholewińskiej 
z dnia 15 stycznia 2017 roku - stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Składałem interpelację w tej sprawie i otrzymałem odpowiedź. Zaplanowany jest 
remont i środki na to są przewidziane. 
 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Na ten rok? 
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
W 2017 roku zaczną się roboty dotyczące remontów kapitalnych pokryć 
dachowych, ale to Zarząd Dzielnicy o tym wie. Jest odpowiedź Pana Prezydenta, 
że w tej chwili jest przygotowywane opracowanie dotyczące programu 
funkcjonalno- użytkowego dla zespołu Chat Rybackich. 
 
Wiceprzewodnicząca Magdalena Olek 
Zarząd dzielnicy wie, ale nie jest to równoznaczne z tym, że wiedzą o tym 
poszczególni radni dzielnicy. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Powiem, jaki tam jest problem. Tam Prezydent już kilka lat temu obiecał, że 
tam będą na to środki, żeby zachować tą Osadę Rybacką. Tam jest też mieniany 
plan zagospodarowania przestrzennego, on obejmuje częściowo też te 
fragmenty, a ten poprzedni plan z Jelitkowem też obejmował częściowo 
fragmenty, z kolei z drugiej strony, jeśli chodzi o ta wioskę rybacką. Natomiast 
tam jest taki problem, że chyba nie ma specjalnie, ani organizacji, ani jakiejś 
instytucji, która by chciała tym zarządzać.  
 
Radny Jacek Teodorczyk, członek Komisji 
Ale jest przygotowywane studium dotyczące programu funkcjonalno- użytkowego 
dla zespołu Chat Rybackich. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak, członek Komisji 
Jest. Tylko to nie jest wykonalne z tego punktu widzenia, że jakby nie ma osoby, 
która by miała też pomysł na koncepcję, czy miałyby to być kramiki z jakimiś 
tam pamiątkami, czy jakieś tam rzemieślnicze rzeczy, takie były pomysły, ale 
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nie ma cały czas chętnego, który by w to wszedł. Dlatego oprócz bieżącego 
utrzymania, tam rzeczywiście dachy mają być zrobione, droga była zrobiona, 
kanalizacja była zrobiona, obok jeszcze parking, no, ale jakby temat też się nie 
rusza. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Proponuje skierować pismo to do Pana Prezydenta z prośbą o udzielenie 
odpowiedzi Pani Radnej Cholewińskiej, z wiadomością do Komisji. Pismo 
BRMG.0012.18.2017. KZR-X. - stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Nie widzę sprzeciwu, przyjmujemy przez aklamację, że skierujemy to pismo do 
Prezydenta z prośbą o ustosunkowanie się i udzielenie odpowiedzi Pani 
Cholewińskiej. 
 
Przewodniczący Adam Nieroda 
Następna korespondencja. Pan Grzegorz Stańczyk w imieniu Wojewódzkiego 
Związku Pszczelarzy skierował pismo do Przewodniczącego Rady Miasta Gdańska 
o uregulowanie kwestii hodowli pszczół w mieście Gdańsku zgodnie ze 
standardami, jakie można zaobserwować na całym świecie w dużych 
aglomeracjach miejskich, takich jak m.in. Paryż, Londyn, Berlin, Hamburg, a 
także Warszawa. Pan Stańczyk m.in. napisał, że podstawowym aktem prawnym 
w Gdańsku regulującym hodowlę pszczół jest uchwała Rady Miasta Gdańska dot. 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku w mieście. Pismo Wojewódzkiego 
Związku Pszczelarzy z dnia 17 stycznia 2017 roku - stanowi załącznik nr 10 
do protokołu. 
 
Proponuje również przesłać to pismo do Pana Prezydenta z prośbą o rozpatrzenie 
sprawy opisanej w tym piśmie. Być może jest potrzebne przygotowanie 
stosownej uchwały. 

 

Nie widzę sprzeciwu, przyjmujemy przez aklamację, że skierujemy to pismo do 
Prezydenta z prośbą o ustosunkowanie się i udzielenie odpowiedzi WZP, z 
wiadomością do naszej Komisji. Pismo BRMG.0012.18.2017. KZR-X. - stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Jest jeszcze pismo od Pana Artura Bogoryja- Zakrzewskiego dotyczące reklam 
wielkoformatowych, ale te kwestie będziemy omawiali za 3, albo 4 miesiące. 
 
Nie ma więcej spraw ze strony członków Komisji. Porządek obrad został 
wyczerpany.  Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu Komisji. Zamykam 
posiedzenie Komisji – godz. 17:20.  
 
 

Przewodniczący 
Komisji Zrównoważonego Rozwoju RMG 

 
 

Adam Nieroda 
 
Protokół sporządziła: 
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Elżbieta Wajs-Deyck 
Pracownik Biura Rady Miasta Gdańska 
 
 


